
Štajerskega prevzema
Vzajemne ni

Tako se očitkov
ob zamenjavi vrha
zdravstvene zavarovalnice
brani prva nadzornica
Vzajemne Aleksandra
Podgomik. Zanika
preusmeritev finančnega
toka v Perutnino Ptuj

IRENA FERLUGA
Zamenjava predsednice uprave Vza-
jemne, zdravstvene zavarovalnice,
Milojke Kolar po dobrem letu - od
sredine tega tedna Vzajemno vodi
Aleš Mikeln - je še spodbudila očitke
o domnevno nečednih namenih tako
imenovane štajerske naveze, ki da
obvladuje Vzajemno. Njen velikan-
ski proračun, trenutno ga z meseč-
no premijo 28,62 evra polni 854.225
zavarovancev, je bil že od ustanovi-
tve privlačen kolač za večino uprav.
Sodni postopki, ki jih je proti nek-
danjima upravama Marka Jakliča
in Boštjana Averja sprožila izredna
uprava Dušana Kidriča, še niso kon-
čani, požirajo pa ogromne denarje za-
varovancev. Kako to pojasnjuje prva
nadzornica Vzajemne mag. Aleksan-
dra Podgornik, direktorica Štajerske
gospodarske zbornice (ŠGZ).
Kako odgovarjate na očitke, da je
Vzajemno prevzela Štajerska gospo-
darska zbornica?
"Takšne ideje širi zavarovanec in pred-
sednik društva Mali delničarji Slove-
nije Rajko Stankovič in so njegova
fikcija. Nikakor ni ŠGZ prevzela Vzaje-
mne, je pa res, da je med njenim član-
stvom veliko zaposlenih v družbah, ki
so članice ŠGZ. Zato se je ŠGZ od nekdaj
ukvarjala tudi z zdravstvom. Prek ŠGZ
so zaposleni pokazali interes, da želijo
v skupščini zastopnikov Vzajemne
kandidirati in imeti svoje zastopnike,
od 45, ki so jih volili člani iz celotne
države, jih je veliko iz Štajerske, 18 jih
je iz podjetij, ki so v Štajerski gospo-
darski zbornici. Zaradi tega se nam ni
treba opravičevati. Vzajemno želimo
razvojno spodbuditi, da bodo imeli
od tega zavarovanci kar največ kori-
sti. Očitki o regijski pripadnosti so zato

rahlo smešni."
Koliko so utemeljeni očitki, da je
namen preusmerjanje finančnih
tokov iz Vzajemne k Perutnini Ptuj?
"Zagotavljam, da nikakršna sredstva
niso bila odtujena, ne nazadnje Vza-
jemnin denar tudi ni naložen pri Pro-
banki. Edina povezava med Vzajemno
in Perutnino Ptuj so zavarovanci. Z
menjavo uprave smo želeli poiskati
vizijo razvoja Vzajemne, ki naj ne bo
le institucija, kjer se prerazdeljujejo
določena sredstva, ampak zdravstve-
na zavarovalnica, katere poslanstvo
je vzajemnost. To pomeni, da morajo
imeti zavarovanci čim večje koristi,
saj se pozitivni rezultat zavarovalnice
nameni za dodatne koristi in produkte
za zavarovance. Vse ostale zdravstve-
ne zavarovalnice so delniške družbe, v
katerih delničarji odločajo o dobičku."

Služimo zavarovancem
Pravite, da so lahko zavarovanci brez
skrbi?
"Vzajemna dobro dela in služi zava-
rovancem. Sedemčlanski nadzorni
svet to skrbno in profesionalno nad-
zoruje in od nove uprave veliko priča-
kujemo. Zato ne razumem začudenja
predsednice Zveze društev upokojen-
cev Mateje Kožuh Novak nad zame-
njavo predsednice uprave, navkljub
pozitivnemu rezultatu. Ne gre za čim
višje dobičke, ampak za koristi zavaro-
vancev. Pozitivni rezultat pa je v večji
meri posledica interventnega zakona z
dvigom premij, saj se je po drugi strani
škodni količnik znižal, kar kaže na
večjo razliko."
Zakaj menjava predsednice uprave
po komaj enem letu?
"Milojko Kolar je v vrh Vzajemne ime-
noval prejšnji nadzorni svet mesec dni
pred nastopom mandata našega nad-
zornega sveta. Upravo smo v skladu
z zakonom morali imenovati v treh
mesecih, zato smo obstoječi podalj-
šali mandat. V tem času smo testirali,
ali so naša pričakovanja kompatibilna,
in ugotovili, da težko spremljamo re-
zultate poslovanja. Prepričana sem, da
smo izbrali dobro ekipo, potem ko je
v zadnjem času prišlo v Vzajemni do
opaznega odliva dobrega strokovnega
kadra. Določene težave smo imeli tudi
v notranji komunikaciji, kar je posle-

dica dogajanj iz časov prejšnjih uprav
in boja interesov nekdanjih zaposlenih
ter določenih zunanjih sodelavcev. Vse
to se zajeda v poslanstvo Vzajemne in
krni njen ugled."
Kje so razlogi za odliv strokovnih
kadrov?
"Prav zato smo pritegnili v upravo
Primorca Nevena Cvitanoviča, ker je
Vzajemna ostala brez vodje trženja.
Prepričani smo, da bo uspešen. Odlivi
kadrov in sistem upravljanja so pro-
blem uprave, nadzorniki moramo
znati pravočasno reagirati, in to smo
storili."
Ali menite, da imenovanje Aleša Mi-
kelna, ki doslej v zavarovalništvu še
ni delal, ne potrjuje očitkov o štajer-
ski navezi v Vzajemni?
"Aleša Mikelna je podprla večina
članov nadzornega sveta, le dva sta
dvomila, ker izkušenj v zavarovalni-
štvu nima. Želimo, da se Vzajemno
vodi v smislu gospodarske družbe, a
s pravili, ki veljajo za vzajemno zava-
rovalnico, kjer se dobiček uporablja
za koristi zavarovancev. Pričakujemo,
da bo Aleš Mikeln, ki je uspešen me-
nedžer, ob dolgoročni finančni stabil-
nosti vzpostavil pozitivno klimo med
282 zaposlenimi, uspešen sistem tr-
ženja, da se bo prekinil tok odhodov
dobrih kadrov in da se ne bomo več
ukvarjali z anonimnimi pismi."

S kakšnimi anonimnimi pismi?
"V zgodovini Vzajemne jih je veliko.
Prihajala so od sveta delavcev, zapo-
slenih in članov nekdanjih uprav. Izra-
žala so zaskrbljenost, nezadovoljstvo z
razmerami in apelirala na spremembe
v vodstvu. So odraz negativne klime
v Vzajemni, s katero, upamo, smo zdaj
prekinili."

Veliki apetiti
Kako uspete omejevati stroške za
najrazličnejše zunanje svetovalce,
ki se napajajo z denarjem Vzajemne,
in koliko znašajo?
"Temu posvečamo veliko časa, čeprav
je naša naloga nadzorovati delo
uprave. Trdim, da je tu še dosti rezerv,
zato želimo z novo ekipo velike ape-
tite različnih zunanjih svetovalcev
močno omejiti. O številkah ne morem
govoriti, ne nazadnje še vedno potekaN
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nekaj sodnih postopkov, zvezanih s
prejšnjimi upravami, kako hitro in
kako se bodo zaključili, je odvisno od
sodstva. Nadaljevanje tožbenih po-
stopkov v višini 4,2 milijona evrov
proti članom bivših uprav je potrdila
skupščina decembra 2012."
Očitek o ponareditvi zapisnika seje
izpred leta, ko je bila imenovana
uprava Milojke Kolar s članico Katko
Jelerčič, še ni pojasnjen. Ali ste zapi-
snik ponaredili?

"Kdor pozna delovanje nadzorne-
ga sveta, ve, da to ni mogoče, ker ga
morajo sprejeti ali zavrniti vsi nad-
zorniki. Zapisnik je bil sprejet z večino
članov, vendar očitek ponavlja Rajko
Stankovič, ki ni niti član nadzornega
sveta in ne pozna dogajanj in odloča-
nja iz prve roke. Po mojih informaci-
jah je agencija za zavarovalni nadzor
poziv za preverjanje domnevne pona-
reditve zapisnika posredovala ustre-
znim organom."

a^L. v^^LV Mmm\
Aleksandra Podgomik: "Prekiniti želimo odliv strokovnega kadra." (Igor Napast)

"Prepričana sem
da smo izbrali
dobro ekipo"

N
ar

oč
ni

k:
 V

SE
SL

O
VE

N
SK

O
 Z

D
R

U
ŽE

N
JE

 M
AL

IH
 D

EL
N

IČ
AR

JE
V

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!
Kl

ip
in

g 
d.

o.
o.


